
Protokół Nr  XLII/13 

z obrad XLII sesji Rady Miasta Rypina  w dniu 26 listopada 2013 roku w Urzędzie  

Miejskim w Rypinie pod przewodnictwem  p. Joanny Krukowskiej – Przewodniczącej 

Rady Miasta Rypina . 

 

N stan 14 radnych obecnych  było  13. 

Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

Sesja trwała od godz. 15.00 do godz.  18.00 

 

 

Porządek obrad : 

 

1. Sprawy organizacyjne  : 

a/ otwarcie  obrad  XLII sesji i stwierdzenie quorum 

b/ przyjęcie porządku obrad, 

c/ przyjęcie protokołu XL i XLI  sesji. 

d/ informacje i komunikaty Przewodniczącego  Rady Miasta. 

2.  Wystąpienie okolicznościowe  Prezesa Ochotniczej Straży Pożarnej w Rypinie z okazji    

     132 rocznicy istnienia  jednostki. 

3.   Sprawozdanie Burmistrza  Miasta Rypina z działalności w okresie od XL sesji, w  

      tym z realizacji uchwał. 

4.   Sprawozdanie przewodniczących Komisji  Rady  z prac Komisji. 

5.   Informacja  o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Miasta Rypina  w roku  

      szkolnym 2012/2013, w tym o wynikach sprawdzianu   i egzaminu gimnazjalnego. 

6.    Podjęcie  uchwał w sprawach : 

a/  w sprawie określenia  przystanków autobusowych  na terenie miasta Rypina  oraz  

     warunków  i zasad korzystania  z tych przystanków ( projekt  uchwały Nr   

     XLII/293/13) 

             b/  w sprawie  podatku rolnego  ( projekt uchwały Nr  XLII/294/13) 

             c/ w sprawie  podatku leśnego ( projekt uchwały Nr  XLII/295/13) 

             d/ w sprawie określenia  wysokości  stawek podatku od środków transportowych i  

                 zwolnień w  tym podatku ( projekt uchwały Nr  XLII/296/13) 

 

 



              e/ w sprawie  ustalenia  stawki opłat za korzystanie  przez operatora  i przewoźnika  z  

                 przystanków  komunikacyjnych , których właścicielem albo zarządzającym jest    

                 Gmina    Miasta Rypina ( projekt uchwały Nr XLII/297/13) 

               f/ w sprawie  opracowania  planu gospodarki niskoemisyjnej  dla Gminy Miasta  

                   Rypina (  projekt uchwały Nr  XLII/298/13) 

               g/ zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2013 rok (  

                   projekt  uchwały nr  XLII/299/13) 

              h/ zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej  

                 Gminy  Miasta Rypina  na lata  2013-2024  ( projekt uchwały Nr  XLII/300/13) 

              i/  w sprawie przystąpienia do  sporządzenia  miejscowego  planu zagospodarowania   

                  przestrzennego  dla miasta Rypina w obszarach  IV i V położonych po  zachodniej  

                  stronie   torów kolejowych.( projekt uchwały  Nr XLII/301/13) 

               j/ w sprawie  wyrażenia zgody na  przekazanie  nieruchomości w formie darowizny (  

                  projekt   uchwały  Nr  XLII/302/13). 

 7. Interpelacje , wnioski i zapytania radnych 

 8.Wnioski i zapytania mieszkańców. 

 9. Odpowiedzi na interpelacje , wnioski i zapytania. 

 10. Zamknięcie  obrad  XLII  sesji  Rady Miasta Rypina 

 

Ad.1a 

Przewodnicząca Rady Miasta Rypina p. Joanna Krukowska otworzyła obrady XLII sesji.  

Powitała Burmistrza  Miasta Pawła Grzybowskiego,, radnych, kierowników  miejskich  

jednostek organizacyjnych  , pracowników urzędu i pozostałych gości. 

 

Ad.1b 

Przewodnicząca   Rady przedstawiła porządek obrad  sesji. 

Radni przed sesją otrzymali uzupełnienie zmian budżetowych . Zgłosiła wniosek o 

wprowadzenie tych zmian do  projektu uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu miasta Rypina na 2013 rok.. 

Rada Miasta  Rypina  12 głosami „za „, przy 1  „wstrzymującym „   wniosek przyjęła. 

Przewodnicząca  Rady zgłosiła ponadto   wniosek o wprowadzenie  do  porządku  obrad 

projektów uchwał w sprawie : 

-   opracowania  planu gospodarki niskoemisyjnej  dla Gminy Miasta Rypina  jako projektu       

     uchwały Nr XLII/298/13 w punkcie 6f ( przed uchwałą  zmieniającą  uchwałę   w sprawie   



     uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2013 rok ) 

Rada Miasta Rypina  10 głosami „za”, przy  3 „wstrzymujących „ wniosek przyjęła. 

Zmieniła się więc  kolejność i numeracja  projektów uchwał,  w punkcie 6 g – projekt 

uchwały Nr XLII/299/13   zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta 

Rypina na 2013 rok i w punkcie 6h – projekt uchwały  Nr XLII/300/13 zmieniającej uchwałę  

w sprawie   uchwalenia   Wieloletniej Prognozy Finansowej   Gminy  Miasta Rypina  na lata 

2013-2024. 

- w sprawie przystąpienia do  sporządzenia  miejscowego  planu zagospodarowania   

   przestrzennego  dla miasta Rypina w obszarach  IV i V położonych po  zachodniej stronie   

   torów kolejowych jako projekt uchwały  Nr XLII/301/13 w punkcie 6i. 

Rada Miasta Rypina  10 głosami „za „, przy 3 „wstrzymujących „  wniosek przyjęła 

- w sprawie wyrażenia zgody na  przekazanie  nieruchomości w formie darowizny  jako  

projekt  uchwały  Nr  XLII/302/13 w punkcie 6j. 

Rada Miasta Rypina 13 głosami „za „ jednogłośnie  wniosek przyjęła. 

Następnie Przewodnicząca poddała pod głosowanie  porządek obrad uwzględniający    

przyjęte poprawki. 

Rada Miasta Rypina 13 głosami „za „ jednogłośnie  przyjęła  porządek obrad XLII sesji. 

 

Ad.1c 

Rada Miasta Rypina 13 głosami „za „ jednogłośnie  przyjęła protokoły XL i XLI sesji. 

 

Ad.2 

Prezes  OSP p. Krzysztof Pesta został zaproszony na sesję  Rady  z okazji 132 rocznicy  

istnienia jednostki. Dziękował za zaproszenie, podkreślił, że  w niedługim czasie będzie 

obchodził 30-lecie  pracy  w tej służbie i nie zamierza odchodzić. Odczytał życzenia 

przytaczając  słowa Papieża Jana II.. Dziękował 

Burmistrzowi Miasta   i radnym za bezinteresowną pomoc i życzliwość. Na koniec wręczył 

Burmistrzowi  statuetkę  małego strażaka chroniącego od klęsk i złożył wszystkim życzenia   

świąteczno - noworoczne. 

 

Ad.3 

Burmistrz Miasta Paweł Grzybowski  informował o działaniach w okresie od ostatniej sesji : 

 z okazji Dnia Edukacji Narodowej, na wniosek dyrektorów placówek oświatowych, 

przyznano nagrody Burmistrza m.in. Złoty laptop i Złote pióro oraz stypendia dla 



najlepszych uczniów, 

 w dniach 12-13 X odbyły się uroczystości rocznicowe w Lasku Rusinowskim i Lasku 

Skrwileńskim Burmistrz przypomniał, że za rok będą to obchody 75 rocznicy i podkreślił, 

żeby tym uroczystościom nadać odpowiednią rangę. Podziękował osobom, które wzięły 

udział w tegorocznych uroczystościach , 

-     w dniu 22  października  nastąpiło uroczyste odsłonięcie tablicy pamiątkowej  

       poświęconej Wacławowi Malanowskiemu, pierwszemu dyrektorowi SP1,  

       zamordowanemu w lasku skrwileńskim. Ulica przechodziła niedawno remont i powstał  

       tam piękny deptak, który w przyszłości będzie się rozwijał. Jest to pierwszy etap  

       tworzenia ścieżki edukacyjnej, która ma za zadanie przypomnienie mieszkańcom i  

       młodzieży znakomitych postaci Rypinian takich jak m.in.: Malanowski, Cholewiński, dr.  

       Dłutek, Sommer czy ks.Chojecki, 

  informował też o pomyśle powstania trasy historyczno – turystycznej obejmującej 

obiekty historyczne takie jak tereny św. Ducha, Bramę Sierpecką  Zajmowałby się tym 

projektem zespół, w którego skład wchodziliby przedstawiciele Wydziału Promocji , 

Rady Muzealnej  i Muzeum Ziemi Dobrzyńskiej, 

 24  października  odbyło się posiedzenie Rady Nadzorczej MPEC a także finał VIII edycji 

Rypińskiego Albumu Poetyckiego pod patronatem Ernesta Bryla, 

 25  października   odbyły się uroczystości w USC z okazji 50 lecia pożycia małżeńskiego , 

 w dniach 29-31  października  gościli w naszym mieście  nauczycieli z miasta 

partnerskiego Bauska, 

 31  października  nastąpiło otwarcie nowego placu zabaw na ul. Nowe Osiedle, 

 4 listopada  gościł  z  wizytą  wiceprzewodniczący  sejmiku woj. kuj- pom. Ryszard Bober 

w związku z planami inwestycyjnymi dotyczącymi dróg,  

 8  listopada  odbyło  się  posiedzenie Rady Nadzorczej  w KOMESie , 

 11  listopada   odbyły się uroczystości związane ze Świętem Niepodległości a także 

w budynku Rypińskiego Centrum Sportu  odbył się festyn rodzinny "Na Świętego 

Marcina najlepsza gęsina z Rypina" , 

 12  listopada  odbył się wieczór zaduszek poetyckich bractwa literackiego 

organizowanych przez Civitas Christiana , 

 14 listopada  odbyło się spotkanie Zarządu Związku Gmin Północnego Mazowsza 

 a15  listopada obchody 75- lecia Liceum Ogólnokształcącego, 

 21  listopada  odbyły się obchody Dnia Pracownika Socjalnego, 

 w postępowaniu na wybór agenta obligacji  wybrano ofertę Banku PKO Bank Polski S.A.  



Informował także, że Urząd Miasta Rypina zdobył nagrodę Samorządu Przyjaznego  

Biznesowi 2013.  

  Burmistrz informował  też, że powstała nowa spółka Artano zatrudniająca 20 osób a w 

niedalekiej przyszłości powstanie hotel Level zatrudniający 10 osób oraz nowa stacja 

paliw, która utworzy 10 nowych miejsc pracy., 

  zawarta została  umowa dot.  termomodernizacji budynku przy ul. 

Lipnowskiej,wykonawcą będzie firma Solbet z Sierpca.  Dokonano też odbioru budynku 

Rynek 6.  

Burmistrz informował ponadto : 

1. W dniu 14 października 2013 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. 

„Termomodernizacja budynku przy ul. Lipnowskiej”. Wykonawca – firma SOL – BET z 

Sierpca na realizację zadania ma czas do 3 grudnia 2013 roku. Wartość brutto umowy 

wynosi 75 952,11 zł, jednak ostateczne rozliczenie nastąpi po odbiorze kosztorysem 

powykonawczym. Wykonawca zakończył już prace i zgłosił budynek do odbioru. Roboty 

objęły docieplenie elewacji styropianem gr. 15 cm., wymianę oraz likwidację części okien 

kondygnacji piwnic, naprawę kominów z wymianą obróbek blacharskich  

i orynnowania. Wyremontowane zostały również schody zewnętrzne do budynku. Na 

dzień 28 listopada 2013 roku wyznaczony został termin odbioru końcowego.  

2. W dniu 25 października 2013 roku dokonano odbioru końcowego zadania pn. 

„Termomodernizacja budynku przy ul. Rynek 6” obejmującego docieplenie i wymianę 

okien na elewacji frontowej oraz wymianę drzwi wejściowych z przebudową schodów. 

Ostateczna wartość robót wyniosła 21 468,42 zł brutto. Zdanie zostało wykonane przed 

terminem umownym.  Mamy świadomość, że podobnych prac wymaga pozostała część 

budynku a w szczególności należałoby wymienić pokrycie dachu, jednak sprawy bardzo 

komplikuje nie tylko znaczna wartość tych robót ale również skład własnościowy 

budynku, w którym część mieszkań i lokali użytkowych mają prywatni właściciele.        

3. W dniu 31 października 2013 roku dokonano odbioru końcowego zadania stanowiącego 

kontynuację zadania pn.” Rewitalizacja obszaru Nowe Osiedle – I etap”. W zeszłym roku 

poddane zabiegom rewitalizacyjnym były budynki nr 16 i 17, obecny zakres objął budynki  

nr 6 i 7 oraz budowę placu zabaw oraz chodników w rejonie ww. czterech budynków. 

Wykonawca do dnia wczorajszego usuwał niewielkie usterki. Ostateczną wartość robót 

poznamy po rozliczeniu zadania kosztorysem powykonawczym ale biorąc pod uwagę 

dokonane już obmiary robót powinna być trochę niższa niż zawarta w ofercie wynosząca 



brutto 573 327,48 zł. Inwestycja realizowana jest przy wsparciu unijnym wynoszącym 

około 80% wartości zadania. 

4. W dniu 15 listopada 2013 roku dokonano odbioru końcowego robót zadania pn. 

„Przebudowa nawierzchni ul. Spokojnej” na odcinku posiadającym zniszczoną 

nawierzchnię asfaltową. Prace polegały na jednostronnej wymianie krawężników 

drogowych (druga strona została wymieniona podczas wcześniejszej przebudowy 

chodnika), wyrównaniu nierówności istniejącej nawierzchni frezowaniem  

i wypełnieniem  masą  asfaltową,  ułożeniu warstwy ścieralnej asfaltu o średniej grubości 

5 cm. Ostateczna wartość brutto robót określona kosztorysem powykonawczym wyniosła 

78 173,73 zł. Wykonawca  opóźnił  zakończenie robót  

o 9 dni w stosunku do terminu umownego i naliczone zostały kary przewidziane  

w umowie. Ze względu na wysokie stawki robocizny specjalistycznych firm drogowych, 

tak jak na innych inwestycjach regulacje podjazdów na posesje i inne drobne prace na 

poboczach drogi wykonaliśmy własnymi pracownikami.        

5. W dniu 22 października 2013 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. 

„Utwardzenie nawierzchni ul. Lisiny”. Obecnie trwają prace, które obejmują wymianę 

istniejącej nawierzchni żużlowej na nawierzchnię z kruszywa kamiennego gr.  23 cm na 

warstwie odsączającej z piasku gr. 20 cm. Ofertowa wartość robót wyniosła około 

100 900 zł. Tak zaprojektowana droga przenosi obciążenia przewidziane dla dróg 

gminnych, może również stanowić podbudowę pod asfalt lub kostkę jednak już  

w powiązaniu z koniecznością budowy kanalizacji deszczowej. Biorąc jednak pod uwagę 

położenie ulicy Lisiny wobec istniejącej kanalizacji deszczowej oraz innych odbiorników 

wód deszczowych koszt takiej inwestycji wzrósłby ponad sześciokrotnie. Utwardzona w 

ten sposób droga nie jest może idealnym rozwiązaniem i wymagać będzie corocznych 

niewielkich nakładów na jej konserwację po okresach zimowych ale zapewni w miarę 

komfortowy dojazd mieszkańców do posesji przy kosztach akceptowalnych w obecnym 

stanie budżetu. Jeżeli zgodnie z opiniami fachowców zarówno ze strony wykonujących 

takie drogi jak i projektantów nawierzchni drogowych rozwiązanie to sprawdzi się w 

użytkowaniu to umożliwi nam zastosowanie go na innych drogach gruntowych nie 

posiadających pełnego uzbrojenia podziemnego, gdzie budowa docelowej nawierzchni 

jest niemożliwa ze względów technicznych czy też nieuzasadniona ekonomicznie.  

Umowny termin zakończenia zadania to 1 grudnia 2013 roku, jednak obawiamy się że 

może zostać nieznacznie przekroczony.  



6. W dniu 4 listopada 2013 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. „Budowa 

dróg wewnętrznych w rejonie ul. Mławska – Dworcowa”. Obecnie prace drogowe zbliżają 

się do końca. W ramach robót zostanie zapewniony  dojazd do budynków 

wielorodzinnych przy ul. Mławskiej  33, 35, 37 oraz kompleksu garaży  

i komórek lokatorskich w tym rejonie. Utwardzając ten teren przed okresem zimowo – 

wiosennym uprzedzamy kłopoty jakie wystąpiły na wielu drogach po realizacji zadania 

Komesu. Umowny termin zakończenia zadania 14 grudnia 2013 roku powinien zostać 

skrócony przez Wykonawcę.  Zadanie zostanie rozliczone powykonawczo a cena ofertowa 

wyniosła brutto 101 283,34 zł. Podobnie jak w przypadku ul. Lisiny termin rozpoczęcia 

robót drogowych uzależniony był od zakończenia robót związanych z budową kanalizacji 

prowadzonych w ramach zadania unijnego Komesu. 

7. W dniu 18 listopada 2013 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. 

„Opracowanie dokumentacji projektowo – kosztorysowej w ramach zadania Rozbudowa i 

przebudowa ul. Zacisze i części ul. Łącznej”. Ponieważ Wykonawca wyłoniony w 

pierwszym postępowaniu przetargowym nie wykonał zadania odstąpiliśmy od umowy i 

naliczyliśmy kary umowne. Ponieważ kary umowne nie zostały zapłacone przez 

Wykonawcę, w dniu 18 listopada 2013 roku został złożony do Sadu pozew o zapłatę. 

Wykonawca wyłoniony w drugim postępowaniu na realizacje zadania ma czas do 18 maja 

2014 roku. Wartość brutto umowy wynosi 22 746,39 złotych. 

8. W dniu 20 listopada 2013 roku nastąpiło uroczyste zawarcie umów na realizację zadania 

pn. „Dostawa energii elektrycznej do lokali, obiektów i na potrzeby oświetlenia 

drogowego Rypińskiej Grupy Zakupowej”. Już trzeci raz mamy przyjemność 

przewodniczyć Grupie Zakupowej. W skład Grupy Zakupowej wchodzą Gmina Miasta 

Rypina, Powiat Rypiński, Gmina Lubicz, Gmina Skrwilno, Gmina Rypin, Gmina 

Wąpielsk, Gmina Rogowo, Powiat Golubsko – Dobrzyński oraz jednostki organizacyjne i 

Instytucje Kultury wyżej wymienionych samorządów i Rypińskie Towarzystwo 

Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. Decyzja o wspólnym zakupie energii pozwoliła nam 

zoptymalizować koszty energii. Szacowane zużycie energii  

w okresie umowy dla wszystkich partnerów wynosi około 5 300 MWh. Cena brutto 

uzyskana w przetargu za MWh jest niższa o około 13,5 % w stosunku do ceny  

z poprzedniego postępowania na rok 2013. W stosunku do ceny, która obowiązywała  

w 2012 roku czyli po przeprowadzeniu pierwszego wspólnego postępowania cena energii 

jest niższa aż o około 22 %. Zwiększanie wolumenu zakupu powoduje obniżanie cen. 



Szacowana oszczędność wynikająca z przeprowadzonego postępowania dla Gminy Miasta 

Rypina w porównaniu do tego roku powinna wynieść około 44 000,00 złotych. 

9. W dniu 26 października 2013 roku zostało wszczęte postępowanie na realizację zadania 

pn. „Odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu Gminy Miasta Rypina”. 

Termin składania ofert upływa 5 grudnia 2013 roku. Obecne postępowanie obejmuje okres 

od dnia 1 stycznia 2014 roku do dnia 31 grudnia 2015 roku. 

10. Na dzień 4 grudnia 2013 roku ogłoszono przetarg na sprzedaż niezabudowanej 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta Rypina położonej w Rypinie przy ul. 

Lipnowskiej - Sportowej o powierzchni, 2,30 ha. Jest to nieruchomość położona w głębi 

za stacją OLKOP. Cena wywoławcza to 140.000 zł. 

 

11. Na dzień 22 stycznia 2014 roku ogłoszony został przetarg na sprzedaż nieruchomości 

zabudowanej, stanowiącej własność Gminy Miasta Rypina, położonej w Rypinie przy ul. 

Bielawki 20. Jest to nieruchomość położona w bezpośrednim sąsiedztwie obszaru 

objętego Pomorską Specjalną Strefą Ekonomiczną. Cena wywoławcza to 600.000 zł. 

 

Ad.4 

Przewodniczący Komisji informowali nt. prac komisji. 

 

Ad.5 

Dyrektor Miejskiego Zespołu  Obsługi Oświaty Małgorzata Świtalska  przedstawiła  

realizację zadań oświatowych  Gminy Miasta Rypina w roku szkolnym 2012/2013, w tym o 

wynikach  sprawdzianu  i egzaminu gimnazjalnego .( informacja stanowi zał. Nr 2 do 

protokołu ). 

 

Ad.6a 

Przewodnicząca  Rady  Miasta   przedstawiła  projekt uchwały Nr   XLII/293/13 w sprawie 

określenia  przystanków autobusowych  na terenie miasta Rypina  oraz  warunków  i zasad 

korzystania  z tych przystanków . 

Jest pozytywna  opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej  oraz radcy prawnego pod 

względem  

formalno-prawnym. 

Pani Krukowska  zwracała uwagę na  to, że jest to bardzo wąska ulica , gdzie po jednej 

stronie znajdują się parkingi . Wiele dzieci uczęszczających do SP 3 przechodzi przez ulicę 



Sommera , gdzie wielokrotnie musi  interweniować Straż Miejska , która zabezpiecza to 

przejście przed godziną 8 rano, gdyż  jest tam  bardzo ciasno. Nie widzi   tam miejsca, gdzie 

mogłyby się  zatrzymywać autobusy. 

Radny  Janusz  Chojnacki  z kolei też miał uwagi co do  usytuowania  przystanków przy ul. 

Malanowskiego i Wojska Polskiego, gdzie temat ten stawał  na   posiedzeniu jego komisji. 

Nie potrzebne  są dwa przystanki, tym bardziej, iż  bliskość tych ulic   pozwala na to, aby 

zlokalizować jeden przystanek. 

Burmistrz p. Grzybowski tłumaczył, że  miastu zależy by powstała linia, w ten sposób  można 

by  zrezygnować ze szkolnego autobusu , przerzucając  dowozy  uczniów na PKS. W ten 

sposób miasto może  wydać  na dowóz dzieci kwotę  1500 zł miesięcznie, a nie 30 tys. zł. 

 Pan Kosiński kier. Wydz.  Inwestycji  wyjaśniał, że  to PKS zaproponował  trasę, która  

będzie dla niego opłacalna. Drogi nie mają zatoczek, miasto nie  było wstanie spełnić  

wszystkich wymogów. Z trasy tej mają  mieć korzyść nie tylko dzieci, ale też osoby starsze . 

Nie będzie to linia darmowa, ale z dopłatą. Należy dać szansę, czy pomysł  się  sprawdzi. 

Pani Krukowska nie podważała, ani  ekonomicznych uzasadnień , ani też  kompetencji osób , 

które wskazały miejsca przystanków . Poddawała jednak pod rozwagę  brak miejsca dla 

autobusu zatrzymującego się  przy ul. Sommera, gdzie w godzinach  7.00-8.00 rano, czy  

14.00-15.00 po południu brakuje miejsc postojowych  dla samochodów. Chodzi też o 

bezpieczeństwo uczniów  przechodzących  do szkoły. 

Radny  Zbigniew Kędzierski  apelował, aby to zaczęło funkcjonować, zawsze Rada będzie 

mogła zmienić uchwałę. Podobnego zdania była radna Alicja  Federowicz . Dużo jest miejsc 

niebezpiecznych w mieście, chociażby  przejście na ul. Mławskiej- Lissowskiego. 

Radna  Aleksandra Ziółkowska podkreślała , że to skrzyżowanie , o którym wspomniała jej 

koleżanka  jest w miarę bezpieczne dzięki Straży miejskiej, która codziennie pomaga uczniom 

w  bezpiecznym przejściu na tym skrzyżowaniu. Jeśli chodzi  o ulice Sommera, to wiele  

miejsc parkingowych jest niewykorzystanych. 

Po dyskusji  Przewodnicząca poddała  projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina  12 głosami „za „, przy  1 „przeciw „ podjęła uchwałę  Nr    

XLII/293/13 w sprawie określenia  przystanków autobusowych  na terenie miasta 

Rypina  oraz  warunków  i zasad korzystania  z tych przystanków . 

Uchwała  Nr    XLII/293/13 stanowi zał. Nr  3 do protokołu. 

 

 

 



Ad.6b 

Przewodnicząca  Rady przedstawiła  projekt uchwały  Nr XLII/ 294/13 w sprawie podatku 

rolnego. 

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym.. 

Skarbnik Miasta  zwróciła tylko uwagę na drobną pomyłkę , powinno być , że uchwała 

wchodzi w życie po upływie 14 dni  od dnia ogłoszenia  w Dzienniku   Urzędowym 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

Ten zapis dotyczył będzie również kolejnej uchwały. 

Przewodnicząca  Rady poddała  projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 13 glosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  XLII/294/13 w 

sprawie podatku rolnego. 

Uchwała  Nr  XLII/294/13  stanowi zał.  Nr   4 do protokołu. 

 

Ad.6c 

Przewodnicząca  Rady  przedstawiła projekt uchwały  Nr  XLII/295/13 w sprawie podatku 

leśnego. 

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego  pod 

względem formalno-prawnym. 

Poddała  projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina  13 głosami ”za „   jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  XLII/295/13  

w sprawie podatku leśnego. 

Uchwała Nr  XLII/295/13 stanowi zał. Nr  5 do protokołu. 

 

Ad.6d 

Przewodnicząca Rady przedstawiła  projekt uchwały  Nr  XLII/296/13 w sprawie określenia  

wysokości  stawek podatku od środków transportowych i zwolnień w  tym podatku .  

Jest pozytywna opinia Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypina  12 głosami „za „ ,przy 1 „wstrzymującym „   podjęła uchwałę Nr  

XLII/296/13 w sprawie określenia  wysokości  stawek podatku od środków 

transportowych i zwolnień w  tym podatku .  

Uchwała Nr  XLII/296/13 stanowi zał. Nr  6 do protokołu. 

 



Ad.6 e 

Przewodnicząca Rady przedstawiła  projekt uchwały  Nr  XLII/297/13  w sprawie  ustalenia  

stawki opłat za korzystanie  przez operatora  i przewoźnika  z przystanków komunikacyjnych 

, których właścicielem albo zarządzającym jest  Gmina   Miasta Rypina . 

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego  pod 

względem formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypina  13 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr XLII/297/13  w 

sprawie  ustalenia  stawki opłat za korzystanie  przez operatora  i przewoźnika  z 

przystanków komunikacyjnych , których właścicielem albo zarządzającym jest  Gmina   

Miasta Rypina . 

Uchwała Nr  XLII/297/13  stanowi zał. Nr 7 do protokołu. 

 

Ad.6 f 

Przewodnicząca   Rady  Miasta  przedstawiła  projekt uchwały Nr  XLII/298/13  w sprawie  

opracowania planu gospodarki niskoemisyjnej  dla Gminy Miasta Rypina. 

Radny  Paweł  Sobierajski  pytał, czy  przystąpienie  do tego planu  nie będzie się wiązało  z 

opłatami? 

Burmistrz wyjaśniał, że  jest to dokument niezbędny,   w posiadaniu którego musi być Urząd. 

Rada Miasta Rypina  11  głosami „za „, przy  2  „wstrzymujących  „ podjęła uchwałę Nr 

XLII/298/13  w sprawie  opracowania planu gospodarki niskoemisyjnej  dla Gminy 

Miasta Rypina. 

Uchwała Nr  XLII/298/13 stanowi zał. Nr  8 do protokołu. 

 

Ad.6g 

Przewodnicząca Rady Miasta  przedstawiła projekt uchwały Nr XLII/299/13   zmieniającej  

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2013 rok .  

Jest pozytywna  opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej . 

Skarbnik Miasta  Violetta Zielaśkiewicz   informowała, że zmiany, które radni otrzymali 

przed sesją wynikają z pism Wojewody Kujawsko-Pomorskiego otrzymanych w okresie po 

wysłaniu   radnym materiałów na sesję. Przekładają się one  na wydatki. Ponadto podjęta 

uchwała  w sprawie opracowania planu gospodarki niskoemisyjnej  skutkuje wprowadzeniem 

tego zadania do Wieloletniej Prognozy Finansowej . 



Radny Janusz Chojnacki  zgłaszał wniosek  z Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej  dot. 

zakupu  kamery i włączenie jej do monitoringu  przy ul. Dworcowej. Jest to koszt 1000 zł . 

Przedstawił pismo Straży Miejskiej  wskazujące  potrzebę  zainstalowania tam kamery .  

Stanowisko to poparł  również uczestniczący w obradach sesji Komendant  Powiatowy Policji 

w Rypinie Wiesław Milarski. 

Burmistrz Miasta Paweł  Grzybowski   wskazywał  jednak na  konieczność porozumienia 

formalnego  między miastem a powiatem. Teren jest miejski, a kamera wpięta byłaby  w 

system szkoły powiatowej. 

Przewodnicząca poddała wniosek pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina  11 głosami „za „ przy  2 ‘wstrzymujących  wniosek przyjęła.  

Radca prawny Dariusz Galek wskazywał, że trzeba  zagwarantować finansowanie. Istnieje 

inny sposób udzielenia pomocy finansowej  Powiatowi  Rypińskiemu na ten cel. 

Zdaniem radnego Kędzierskiego  wniosek został przyjęty i należy znaleźć w budżecie te 1000 

zł. Pan radca  robi problem, a przecież ta kamera może być własnością miasta. 

Radca pytał w tej sytuacji, z czym będzie stanowiła  ona  całość funkcjonalno-użytkową i jaki 

pożytek przyniesie miastu? Pan radny Kędzierski wyjaśniał, że zapewni bezpieczeństwo  

mieszkańców tego miasta. 

Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina  13 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  XLII/299/13  

zmieniającą uchwałę   w sprawie  uchwalenia budżetu miasta  Rypina na  2013 rok. 

Uchwała  Nr  XLII/299/13  stanowi zał. Nr  9 do protokołu. 

 

Ad.6h 

Przewodnicząca Rady Miasta  przedstawiła projekt uchwały Nr  XLII/300/13 zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Rypina  na 

lata  2013-2024 .  

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej. 

Rada Miasta  Rypina  13 głosami „ za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  XLII/300/13 

zmieniającą  uchwałę w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miasta Rypina  na lata  2013-2024 .  

Uchwała  Nr  XLII/300/13 stanowi zał. Nr  10 do protokołu. 

 

 

 



Ad.6i 

Przewodnicząca Rady Miasta   przedstawiła  projekt uchwały  Nr  XLII/301/13 w sprawie 

przystąpienia do  sporządzenia  miejscowego  planu zagospodarowania  przestrzennego  dla 

miasta Rypina w obszarach  IV i V położonych po  zachodniej stronie  torów kolejowych. 

Rada Miasta Rypina  11 głosami ‘za , przy 2  „wstrzymujących „  podjęła uchwałę Nr  

XLII/301/13 w sprawie przystąpienia do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego  dla miasta Rypina w obszarach  IV i V położonych 

po  zachodniej stronie  torów kolejowych. 

Uchwała Nr  XLII/301/13 stanowi zał. Nr  11 do protokołu. 

 

Ad.6j 

Przewodnicząca Rady Miasta   przedstawiła  projekt uchwały Nr  XLII/302/13 w sprawie 

wyrażenia zgody na  przekazanie  nieruchomości w formie darowizny. 

Rada Miasta Rypina 13 glosami ”za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  XLII/302/13 w 

sprawie wyrażenia zgody na  przekazanie  nieruchomości w formie darowizny. 

Uchwała Nr  XLII/302/13 stanowi zał. Nr  12 do protokołu. 

 

Ad.7 

 Radny  Paweł Sobierajski informował, że z końcem roku 2013  przestaje obowiązywać 

uchwała w sprawie zwolnień przedmiotowych od podatku od nieruchomości.  Zwrócił uwagę 

na krótki 1,5 roczny okres obowiązywania uchwały i wyraził zdanie, że niewiele podmiotów 

mogło przez ten czas skorzystać ze zwolnień. . Pytał, czy przepisy Wspólnoty Europejskiej w 

sprawie pomocy publicznej  zmieniły się i czy można  przedłużyć obowiązywanie uchwały na 

następne lata? Pytał także, czy inwestor firma Cedrob, w przypadku nie uzyskania zwolnień 

podatkowych, przeprowadzi planowaną inwestycję ? Kolejną  sprawą poruszoną przez 

radnego Sobierajskiego była strategia rozwoju województwa kujawsko – pomorskiego na lata 

2014-2020.  Wyraził niepokój, że  w strategii poza punktem rozwój turystyki kulturowo – 

religijnej w oparciu o największy witraż sakralny „Ostatnia Wieczerza”, nie ma kluczowych 

projektów dla rozwoju miasta Rypina. Brakuje mu programów z  modernizacją i rewitalizacją 

MOSiR, programów dotyczących RDK, Muzeum Ziemi Dobrzyńskiej, ulicy Rynek czy drogi 

563 Rypin – Żuromin.  Poprosił o komentarz w tej sprawie. 

Radna Federowicz podziękowała w imieniu wyborców Burmistrzowi Grzybowskiemu  za 

rewitalizację Nowego Osiedla , a w szczególności za otwarcie dwóch placów zabaw.  



Radna Pawlak prosiła o przedstawianie informacji na temat funkcjonowania i działalności 

poszczególnych jednostek miejskich  przez dyrektorów tych jednostek na kolejnych sesjach 

Rady Miasta . 

Burmistrz Grzybowski  wyjaśniał, że   u chwały w sprawie zwolnień podatkowych w całej 

Polsce obowiązują do końca grudnia 2013.  Jak tylko  Komisja Europejska wyda nowe 

rozporządzenia, przedstawi Radzie projekt  kontynuacji uchwały w sprawie zwolnień 

podatkowych dla przedsiębiorców i firm. Firma Cedrob kupując grunty zabezpieczyła sobie  

w akcie notarialnym możliwość odstąpienia od inwestycji w przypadku braku ulg 

podatkowych. Nie oznacza to jednak rezygnacji z inwestycji z powodu braku zwolnień 

podatkowych. Burmistrz wyraził zdanie, że jak tylko będzie możliwość, to ulgi podatkowe 

zostaną przyznane, korzystają też z nich rypińskie firmy Hadepol Flexo ,czy Protech.  

Jeśli chodzi o strategie rozwoju województwa kujawsko – pomorskiego, to najważniejszym 

tematem jest rozwój obszarów gospodarczych. Rozwój i poszerzenie terenu inwestycyjnego 

Bielawki i doprowadzenie do niego mediów zostały ujęte w strategii. Burmistrz 

poinformował, że w sprawie drogi  wojewódzkiej Rypin- Żuromin będzie przygotowany 

wniosek do Urzędu Marszałkowskiego. Droga ta ma znaczenie strategiczne dla województwa, 

znajdują się przy niej Rypiński Obszar Gospodarczy, Strefa Ekonomiczna, powstawać będzie 

duży zakład pracy, do którego komponenty takie jak zboże, czy kukurydza dowożone będą  z 

całej północnej części województwa. Miasto nie  odpuści  budowy   tej drogi .  Inne tematy to 

termomodernizacja Zespołu Szkół Miejskich,   Starego Domu Kultury ( Katolika ), gdzie 

wszystkie stowarzyszenia i kluby mogłyby się tam znajdować, modernizacja Kina Bałtyk. 

Burmistrz przypomniał, że Rypin zajął 1 miejsce w  województwie  kujawsko-pomorskim ,a 5  

miejsce w Polsce, jeśli chodzi o wykorzystanie środków unijnych w miastach powiatowych.  

Co do pytania radnej Pawlak, burmistrz wyjasniał, że jest to pytanie do przewodniczącej Rady 

Miasta p.Krukowskiej ale nie ma nic przeciwko sprawozdaniom na sesjach  z działalności 

jednostek miejskich.  

Radny Bytner zaapelował o współpracę Starostwa i Urzędu Miasta w sprawie uzgodnienia 

planu zagospodarowania  w temacie  ul. Dłutka i zapewnienia miejsc parkingowych dla 

Szpitala oraz dróg ewakuacyjnych. 

Przewodnicząca Joanna  Krukowska pytała ,czy jest jakiś odzew w sprawie stanowiska 

zajętego przez Radę Miasta Rypina dotyczącego uruchomienia i korzystania z usług 

tomografu w SPZOZ w Rypinie.  

Starosta  rypiński   Marek Tyburski wyjaśniał, że odbył wraz z dyrektorem Bruzdowiczem 

dwie wizyty  w Toruniu i Bydgoszczy  i jest szansa na dodatkowe konkursy w marcu w 



sprawie oddziału rehabilitacji i tomografu.  Jego zdaniem   jest  to nienormalna sytuacja, 

gdzie jest opinia NFZ w sprawie konieczności funkcjonowania oddziału rehabilitacji a brak 

jest na to środków. To samo dotyczy tomografu komputerowego, który  wykorzystany jest  w 

30 %, gdyby był w pełni wykorzystywany  więcej chorób mogłoby być wcześniej wykrytych i 

leczonych.  

Burmistrz  Paweł Grzybowski podziękował radnym za przyjęcie uchwały w sprawie 

przekazania gruntu pod  budowę nowej Komendy Powiatowej Policji. Poinformował, że 

powiat przekaże miastu w ramach współpracy część działki na ul. Rzeźniczej a także dołączy 

do remontu ulicy Nowy Rynek.  

Radny Maciejewski  prosił  Starostę, aby  zaapelował do  lokalnych posłów o wsparcie w 

rozmowach z NFZ na temat uruchomienia oddziału rehabilitacji i tomografu komputerowego.  

Radna Federowicz apelowała o uporządkowanie pawilonu na terenie działki  przy  ul.Dłutka.  

Z kolei radny Chojnacki apelował o współpracę w przyszłości w  sprawie uregulowania 

skrzyżowania ulic Mławska i Młyńska.  

Starosta zaprzeczył informacjom prasowym, że powiat słabo wykorzystuje środki unijne. 

Informował, że gdyby doliczyć środki wydane  na budowę basenu i remontu szpitala, powiat 

znalazłby się w pierwszej setce w Polsce i na 7 miejscu w  naszym województwie.  

Podziękował za przekazanie działki pod  budowę Komendy Policji. Co do  działki przy ul.  

Dłutka, ma ona   swoją wartość. Swego czasu była warta nawet 7-8 milionów. Dziś wartość 

nieruchomości spadła. W tej chwili wystawiona jest na sprzedaż. Starostwo chce  ją  sprzedać 

jeszcze przed uchwaleniem  zmian studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego . Jeśli nie, to po zmianie studium będzie ona miała większą wartość. 

 

Pan Komendant Policji Wiesław Milarski podziękował za przekazanie działki na ul. 

Sportowej . Wyraził wdzięczność dla  radnych Rady Miasta Rypina.  

 

 

Przewodnicząca Rady Miasta zamknęła obrady XLII sesji Rady Miasta Rypina. 

 

 

 

Protokołowała :                                                      Przewodniczący  Rady  Miasta Rypina  

 

Mariola Jędrzejewska                                                   Joanna Krukowska  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


